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A legutóbbi alkalommal hosszasan tárgyalt, megjelenéssel 
kapcsolatos problémák elcsendesülése miatt az elmúlt hetek 
kicsit nyugodtabban teltek, ami persze nem jelenti azt, hogy 
megállt volna az élet Karunk újságja körül.
Megjelent lapszámok

A legutóbbi küldöttgyűlés óta 
eltelt időben az újságnak hat lapszá-
ma jelent meg, ebből három papí-
ron, három pedig sajnos (a korábban 
már vázolt okok miatt) csak online 
formában. A tizenegyedik lapszám 
szerkesztése jelenleg is zajlik, eddig 
minden rendben halad, remélhetőleg 
időben készen leszünk (a beszámo-
ló írásának pillanatában négy oldal 
hiányzik: Az interjú a TTK HÖK 
elnökével (ma estére), Az alapítvány 
születésnapi cikke (ma vagy holnap), 
illetve a Gólyabálról szóló tudósítás 
és interjú a fellépőkkel (dupla oldal, 
ma estére). Emellett a címlapképpel 
és a Gólyabál-montázzsal kapcsolat-
ban már felvettem a kapcsolatot az 
ELTE Online fotósaival, reményeim 
szerint holnapra az újság borítója 
is az eredeti terveknek megfelelően 
(Gólyabálos témával) elkészülhet.

Nyomdai problémák
Előző beszámolómban rész-

letesen beszéltem az újság körüli 
problémákkal, és bár a leadben azt 
írtam, a helyzet csillapodott kis-
ség, megoldódásról továbbra sem 
beszélhetünk. Bár az azóta kiderült 
Gólyatábori költések egyértelműsí-
tik, hogy a TTK HÖK idén már nem 
fogja tudni megrendelni az újságot, 
így a félév végéig biztosan a Hall-
gatói Alapítványra vagyunk utalva, 
a tények ismerete azért sokat oldott 
a feszült légkörön. Persze az ELTE 
nyomdai keretszerződésének koráb-
ban kapargatott problémái továbbra 
is adottak, így a következő félév ele-
jén biztosan vissza kell még térnünk 
erre a kérdésre.

ELTE Press Akadémia
Az ELTE Press Akadémia kiér-

tékelése továbbra is folyamatban 
van, sajnos az EHÖK malmai lassan 
őrölnek, így ezek az információk is 

hasonló tempóban kerülnek feldol-
gozásra. A rendezvény előadói által 
ígért handoutok közül még sok nem 
készült el, így sajnos az ebből tervezett 
kiadványt sem tudtam egyelőre össze-
állítani, bár az elmúlt hetekben tapasz-
talt túlterheltségemet látva lehet, 
hogy ez egyáltalán nem probléma.  
Természetesen remélem, hogy minél 
hamarabb rendeződik ez a helyzet, és 
végre összeállíthatjuk az anyagot.

Új tagok
Az elmúlt időszakban három új 

ember kezdett dolgozni a szerkesztő-
ségnél, így létszámunk lassan kezdi 
megközelíteni az egy évvel ezelőtti 
szintet, aminek nagyon örülök. Sajnos 
nem mindenki veszi ki a részét igazán 
aktívan a munkából, de bízom benne, 
hogy ez hamarosan változni fog, bár 
nem is panaszkodhatok igazán, hiszen 
mindhárman dolgoztak már valamit.

Időrendi bontás
2015. október 13. Küldöttgyűlési ülés
2015. október 14. Tétékás Nyúz 5105 megjelenlése
2015. október 16–17. Tétékás Nyúz 5106 szerkesztése
2015.október 20. Fogadóóra
2015. október 21. Tétékás Nyúz 5106 megjelenése
2015. október 30–31. Tétékás Nyúz 5107 szerkesztése
2015. november 2. Választmányi ülés (beszámoló)
2015. november 3. Fogadóóra
2015. november 3. TTK HÖK csapatépítés
2015. november 4. Tétékás Nyúz 5107 megjelenése
2015. november 4. ELTE Press ülés
2015. november 6–7. Tétékás Nyúz 5108 szerkesztése
2015. november 9. Tisztségviselői ülés
2015. november 10. Fogadóóra
2015. november 10. Tördelői tanfolyam (első gyakorlat)
2015. november 11. Tétékás Nyúz 5108 megjelenése
2015. november 13–14. Tétékás Nyúz 5109 szerkesztése
2015. november 16. Választmányi ülés
2015. november 17. Fogadóóra
2015. november 17. Tördelői tanfolyam (második gyakorlat)
2015. november 18. Tétékás Nyúz 5109 megjelenése
2015. november 19. Bevonó előadás
2015. november 20–21. Tétékás Nyúz 5110 szerkesztése
2015. november 23. Szerkesztőségi ülés
2015. november 24. Fogadóóra
2015. november 24. Tördelői tanfolyam (harmadik gyakorlat)
2015. november 24. Rendkívüli Küldöttgyűlési ülés
2015. november 25. Tétékás Nyúz 5110 megjelenése
2015. november 27. Gólyabál
2015. november 27–28. Tétékás Nyúz 5111 szerkesztése
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Az egyik, fent említett friss 

tagunk a bevonó előadás után jött 
oda hozzám, hogy őt érdekelné az 
újság szerkesztése. Másnap már a 
heti lapszám megjelenésén dolgozott 
olvasószerkesztőként – na így kell 
valakit a mély vízbe dobni. Szeren-
csére a kockázatos lépés nem sült 
el balul, és bár voltak fennakadá-
sok, a 10. lapszám is megjelenhetett 
a terveknek megfelelően időben, 
remélem az ő kedve sem ment el a 
szerkesztéstől.

A bevonó délután ezen felül is 
sikeresnek tekinthető – legalábbis a 
Tétékás Nyúz részéről –, hiszen bár 
aránylag kevesen vettek részt az elő-
adásokon, az újság iránt nagy volt az 
érdeklődés, az előadás során feltett 
kérdéseimre érkeztek válaszok, a 
végén is több kérdés érkezett hoz-
zám, illetve többen jöttek oda még az 
est végeztével további kérdéseikkel, 
úgyhogy én mindenképp pozitívnak 
értékelem az eseményt.

Tördelői tanfolyam
Már az ELTE Press Akadémián 

tartottam egy előadást a tördelőszer-
kesztés alapjairól, és ennek meg is 
lett a gyümölcse: az elmúlt másfél 
hónapban segítettem összeállítani 
a Kollázs magazin és a Bárczium idei 
első lapszámát, illetve elindítottam 
egy tördelői tanfolyamot, ami a ter-
vek szerint négy alkalomból áll majd 
(ebből már három lement).

Ennek során végigvettük az 
InDesign felépítését és használatát, 
egy új kiadvány összeállításának 
és tervezésének lépéseit, valamint 
gyakoroltuk a tördelőszerkesztést 
magát a program használatával.  
A negyedik alkalom során véglege-
síteni szeretnénk az újságot, átbe-
széljük a nyomdakész pdf összeál-
lításának folyamatát, valamint bele-
csípünk minimálisan a Photoshop 
kiadványszerkesztéshez (közel) 
elengedhetetlen szintű használatába, 
valamint egy kicsit mélyebb rétegei-
be tekintünk az InDesignban is hasz-
nálható toll eszköznek (továbbra is a 
felszínt kapargatva.

Tisztségviselői ülés
A tisztségviselői ülésen több 

fontos szó esett a kommunikációról 
és az együttműködésről a HÖK aktív 
tagjai között, és bár a legfontosabb 

elemek a megbeszélés során egy-
általán nem a Tétékás Nyúz, hanem 
sokkal inkább a közösen létrehozan-
dó újabb projektek voltak, azért az 
újság teljes HÖK-öt érintő részére is 
fordítottunk némi figyelmet.

Ebből azt emelném ki, hogy 
megbeszéltük a Nyúz-nál végez-
hető feladatokat, és megegyeztünk 
abban, hogy az új projektmenedzs-
ment oldalunkon megpróbáljuk 
ezt közösen koordinálni. Egyelőre 
vegyes érzelmeim vannak a dologgal 
kapcsolatban, de erről majd inkább a 
következő pontban, itt azt szeretném 
még megemlíteni, hogy a megbeszé-
lésen elhangzottaknak köszönhetően 
Járó Kristóf (kollégiumi biztos) meg-
keresett, hogy szívesen segítene, és 
már bele is vetette magát az online 
lapszámok összeállításába, remélem, 
munkájának gyümölcsét hamarosan 
megoszthatjuk a nagyközönséggel 
is néhány frissen feltöltött régebbi 
félévfolyammal.

Kristóf segítségét ezúton is 
köszönöm, és további önkéntesek 
jelentkezését is szívesen fogadom, 
hiszen még mindig rengeteg a ten-
nivaló.

Trello
Szögezzük le: szerintem jó ötlet 

(sőt nagyon jó), hogy megpróbál-
juk valahogyan koordinálni a közös 
projekteket, viszont nem vagyok 
biztos abban, hogy ez a rendszer jól 
fog működni nálunk. Egyrészt, sze-
rintem időnként olyasmire próbál-
juk használni ezt a rendszert, amire 
nem igazán alkalmas, vagy nagyon 
körülményes, másrészt a kommu-
nikációt ezen keresztül szerintem 
szintén nem lehet hatékonyan vezé-
nyelni, ehhez vagy szoros (szemé-
lyes) kapcsolattartás szükséges (míg 
a trello csak úgymond összefogja a 
csapatot és dokumentálja a külön-
böző részfeladatok elkészültét), 
vagy nagy mennyiségű levél írása 
és olvasása.

Ezenfelül problémának érzem 
még azt is, hogy nem vagyok biztos 
abban, hogy a tisztségviselők jobban 
fognak a Trellón kiírt információkra 
reagálni, mint azokra, amit levélben 
kapnak meg.

Hogy egy kicsit foglalkozzak 
a Nyúz-zal is, egyelőre a közösen 
írandó cikkek szervezését ezen a 
rendszeren keresztül én csak plusz 

bürokráciának látom, szerintem ez 
sokkal egyszerűbben elintézhető 
lenne egy drive-os táblázatban – ha 
minden érintett rendszeresen nézné, 
és persze meg lenne mellette a meg-
felelő kommunikáció. Ettől függet-
lenül én még nem adtam fel, hátha 
kialakul egy használható rendszer, 
megkönnyítve ezzel a dolgunkat.

Persze nem azt mondom, hogy 
az oldal ördögtől való és rossz, 
hiszen a szerkesztőségi munkának 
is vannak olyan elemei, amelyeket 
remekül lehet integrálni a rendszer-
be, ilyen például a korábbi lapszá-
mok digitalizálása, feltöltése, sőt a 
papíralapú lapszámok terjesztése 
is, ami remekül működik, továbbá 
informálja a tisztségviselőket arról, 
hol tart az újság, milyen időbeosztás-
sal dolgozik, és mennyi elvégzendő 
feladat van még, ahol szükségünk 
lenne munkaerőre.

Újraélesztett és új rovatok
A beszámoló végéhez közeled-

ve szeretném mindenképp megem-
líteni egy új rovatunkat: A nyomta-
tott lapszámokban elindult angol 
nyelvű rovatunk. Hallgatói vélemé-
nyek az első ilyen próbálkozásra 
nem érkeztek, ám a heti lapszámban 
ismét jelentkezünk az oldallal, és a 
félév végén szeretnénk egy nagyobb 
volumenű kérdőívezést összeállíta-
ni az idei változtatásokkal és fris-
sítésekkel kapcsolatban, valamint 
hogy hogyan tudhatnánk jobbá ten-
ni a lapot.

Régi-új rovatként ismét az újság 
hasábjain köszönthetjük a Mon-
dok egy... című összeállítást, amely 
oktatóink legjobb aranyköpéseiből 
válogat. Szerencsére ezúttal sokkal 
nagyobb érdeklődés övezi a rovatot 
az egy évvel ezelőtti próbálkozás-
hoz képest, ezúttal lényegesen több 
e-mailt kapunk (elsősorban gólyák-
tól, szóval biztos hogy ebben az ő 
mentalitásuk is változott elődeikhez 
képest), így a rovat folyamatosan 
jelen tud lenni. A legszebb az, hogy 
már tanároktól is hallottuk, hogy 
olvasták a tőlük idézett szöveget, sőt 
volt, aki az idézet hátterét is megosz-
totta a szerkesztőséggel, ami tovább 
árnyalta az idézethez kapcsolódó 
képet, és megerősített bennünket 
abban, hogy oktatóinkat egyáltalán 
nem zavarja, ha ily módon emléke-
zünk meg sziporkáikról.
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Az elmúlt időszakban bár a megjelenés körül nem voltak gondok, a sok új projekt miatt továbbra sem egyszerű 

az újságnál dolgozók élete. Barátkozunk a Trellóval, újabb rovatokat hívunk életre, és készülünk a félév lezárására: 
kérdőívezésre, és a kulturális különszámra (amely valószínűleg csak mellékletként fog jelentkezni, mivel egyelőre 
nem érkezett bele túl sok novella, de ez persze az elkövetkező hetekben még változhat.

A heti lapszám szerkesztése jelenleg is folyamatban van, reméljük, az idei félévfolyamba tervezett további két 
lapszám az eddigiekhez hasonlóan megjelenhet, és szórakoztathatja, valamint tájékoztathatja a hallgatókat az őket 
érintő kérdésekben.

Köszönöm, hogy elolvastad a beszámolómat. Amennyiben bármilyen kérdésed vagy javaslatod lenne, mindenre 
szívesen válaszolok személyesen a keddi küldöttgyűlésen vagy előtte a fogadóórámban, telefonon, esetleg e-mailben.

Budapest, 2015. november 28.
Saáry Ákos

főszerkesztő
Tétékás Nyúz

ELTE TTK HÖK
foszerkeszto@ttkhok.elte.hu

+36 30/430-5873


